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Na úvod bych chtěla říct, že na stáži v Národní technické knihovně jsem byla již minulý rok - 

zaujala mě natolik, že jsem ji absolvovala i letos. 

Během stáže jsem nejvíce navštěvovala oddělení digitální národní technické knihovny, 

kde jsem byla seznámena s národním úložištěm šedé literatury NUŠL, který zprostředkovává 

NTK. Ten slouží k podpoře vědy a vzdělání a zpřístupňuje data veřejnosti. Mou hlavní činností 

byla spolupráce na projektu Enhanced publication in the Czech Republic, což znamenalo, 

že jsem obvolávala vysoké školy, žádala o vyplnění dotazníku a informovala je o tom, 

co s jejich informacemi budeme dělat, popřípadě, co se snažíme zjistit.  

V oddělení obsahové prověrky jsem pracovala ve skladu na vyřazování starých knih a řazení 

časopisů podle ISSN do příslušných regálů a přihrádek. Mohu říci, že tato práce se mi líbila 

nejvíce, protože jsem měla možnost seznámit se s běžnou činností knihovníka.  

Dokonce jsem mohla nahlédnout do oddělení ochrany fondu a vyzkoušet si práci 

v meziknihovních službách. Tam se pracuje především s databázemi, kde se hledají 

požadované knihy, o které mají zákazníci NTK zájem. Je potřeba dobře ovládat jazyky a umět 

komunikovat s knihovnami po celém světě. Pro usnadnění objednávky zákazníci používají 

Virtuální polytechnickou knihovnu, která je přístupná na internetu, a podle které se dělají 

statistiky. Důležitou informací je, že studenti VŠ mají nárok na objednávku přes fakultní 

knihovnu, která je proplácená školou, tudíž nemusí platit za materiály, které jim dorazí. 

Pro běžné zákazníky je tato služba zpoplatněna.   

V minulém roce jsem většinu své stáže strávila v historickém fondu, z kterého jsem byla 

nesmírně nadšená. Letos nebyla možnost se tam podívat, což mě mrzí, ale beru 

to s nadhledem, protože vím, že je potřeba seznámit se s knihovnou jako takovou. 

Pokud to půjde, příští rok půjdu na další stáž velmi ráda. Tuto knihovnu jsem si doslova 

zamilovala, dokonce si dokážu představit tu jednou pracovat.  

 


